

ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE 1 DE L'AJUNTAMENT DE SABADELL

Identificació de la sessió

Núm. de la sessió: 16/2013

Caràcter: ordinari

Data: 15 d'abril de 2013

Horari: de 19:15 a 21 h

Lloc: Casal Pere Quart

Assistents

Jordi Font i Renom, president

Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat

Teresa Esteban Peris, vocal del PSC

Juan Antonio González Marín, vocal del PSC

Evaristo Fortuny Roca, vocal de l'AV del Centre-Mercat

William Charles Phillips, vocal de l'AV de Covadonga

Guillermo Pons Buch, vocal de l'AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís

Manel Ruiz Gil, vocal de l'AV de l'Eixample

Manuel Sanz Pérez, vocal de l'AV Rambla-Centre

Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals

Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals

Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals

Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives

Lluís Salla González, vocal del grup *altres entitats*

Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d'ensenyament

Pere Farrés Berenguer, vocal d'ERC (5%)

Antoni Muñoz Balart, vocal de la CUP (5%)

Tona Sallent Custodio, vocal d'ES (5%)

Melcior Manau Gironès, secretari delegat

Altres assistents:

Juan Carlos Sánchez Salinas, alcalde de Sabadell

Montserrat Capdevila Tatché, tinenta d'alcalde de l'Àrea d'Economia i Serveis Centrals

Elena Garcia Gabarró, administrativa del Districte

Públic assistent

Absents

Olga Balada i Martínez, vocal de CiU

Antoni Font i Renom, vocal de CiU

Germán Palacín Fornons, vocal de CiU

Francesc Blanes Barrafort, vocal de les entitats de gent gran

Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals

Marta Brullet Rodríguez, vocal del PP (5%)

Excusen l'absència:

Àngela Fernández Martínez, vocal de l'AV de Nostra Llar
 Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives
 Josep Ibars Guillén, vocal de les entitats juvenils
 Esther Camacho Bogas, vocal del grup *altres entitats*
 Eduard Gutés i Martín, vocal del grup *altres entitats*
 Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup *altres entitats*
 Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants
 Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d'atenció primària

Ordre del dia

1. Aprovació de les actes anteriors.
2. Presentació de les línies polítiques del nou govern municipal.
3. Resultat del procés per a la millora, agilització i simplificació administrativa a l'Ajuntament de Sabadell.
4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i Consell de Ciutat.
5. Comunicacions.
6. Torn obert de paraules.

Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l'article 12 del Reglament municipal dels consells de districte de 30 d'abril de 1997, el president, el senyor Jordi Font i Renom, declara oberta la sessió.

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de les actes anteriors

El president del Consell Jordi Font, abans d'aprovar l'acta anterior, demana disculpes al Sr. Pere Farrés, representant d'ERC, ja que el president no recordava que en el Consell del mes d'octubre del 2012, on s'havia tractat el tema de les barraques, el Sr. Pere Farrés havia demanat una documentació a l'Ajuntament sobre la subvenció que reben per celebrar-les, així com una llista de totes les entitats que hi participen. És per això, que el president ho fa constar a l'acta.

Seguidament, el president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l'acta de l'11 de febrer de 2013 abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, s'aprova l'acta.

2. Presentació de les línies polítiques del nou govern municipal

El president del Consell, Jordi Font, explica que tots estem al corrent dels canvis que hi ha hagut a l'Ajuntament de Sabadell i sabem que tenim nou alcalde. Ens fa saber que l'anterior Consell de Districte no es va poder celebrar a causa d'aquests canvis, ja que hi havia regidors delegats que s'havien de tornar a escollir i ara, que ja tenim el nou cartipàs municipal, seguirem el calendari establert que ja teníem des d'inici d'any.

Seguidament, ens informa que van creure convenient que el nou alcalde, Joan Carles Sánchez, vingués a presentar-nos les línies polítiques del nou govern municipal i també a donar-se a conèixer, tot i que molts dels presents ja el coneixíem de quan ocupava el càrrec com a regidor. A continuació li cedeix la paraula.

Pren la paraula l'alcalde, Joan Carles Sánchez que saluda tots els assistents. Tot seguit, ens parla de les principals línies de govern que s'han establert durant els dos anys que queden de mandat i que s'estan donant a conèixer en els àmbits de representació i participació ciutadana, com ho són els Consells de Districte.

En primer lloc, ens explica que en el nou cartipàs municipal s'estableixen prioritats com són les del servei d'Habitatge i de Serveis Socials. Comenta que en el discurs del Ple de nomenament ja es va avançar que les polítiques d'habitatge eren la principal preocupació, no només pels desnonaments, sinó pel fet que molta gent no té dret a un habitatge digne.

Argumenta que van tenir una experiència a través de Vimusa, que estava molt lligada de la mà d'una promotora d'habitatge públic i que ara creuen que no és el moment de fer noves inversions o promocions. Per tant, diu que el que cal no és un enfocament tan economicista, sinó més social i d'aquí ve la importància del departament de Serveis Socials i que s'hagi constituït la regidoria d'Habitatge i Serveis Socials.

Seguidament, ens fa saber que tenen un problema de fons amb l'habitatge, ja que el públic que tenien fa uns anys, que accedia a la compra d'un habitatge de protecció oficial, avui dia no pot accedir-hi. Les rendes són més baixes i els imports que estaven establerts per comprar aquests edificis, difícilment avui dia, serien acceptats per les entitats financeres per subrogar aquella hipoteca. Així doncs, conclou que l'Ajuntament no té la solució, però sí que tenen recursos com ara: un parc d'habitatges de lloguer, línies de treball en habitatges d'emergència, línies de mediació i cessió d'habitatge, diners de cobertura social per tal que la gent no perdi el seu habitatge, sistemes de mediació amb la banca etc.

En segon lloc, expressa que l'altra prioritat que hi ha és continuar garantint la continuïtat i la viabilitat d'una sèrie de serveis públics que han tingut una gran importància durant anys per la cohesió de la ciutat i que ens aquests moments podrien tenir dificultats de viabilitat. Posa l'exemple del Vapor Llonch, que ha significat una col·laboració públic-privat, especialment amb els gremis professionals i en sectors econòmics de la ciutat i també per a la gent que s'ha pogut reincorporar en l'àmbit laboral quan moltes vegades han quedat exclosos per motius d'edat o falta de formació.

A continuació, comenta que els preocupava que el govern no pogués fer front a les línies de col·laboració econòmica que tenia amb equipaments com el Vapor Llonch, però que fa poc va assistir a un acte que es va celebrar a Sabadell on hi havia el conseller Felip Puig i va parlar de les aportacions de la Generalitat, que en un principi s'haurien de mantenir durant aquest any. L'alcalde, Joan Carles Sánchez expressa que en les properes setmanes podran disposar d'una informació més concreta.

Explica que altres serveis que preocupen i que estan en el centre d'atenció política són tots els que relacionats amb Serveis Socials. Ens fa saber que creixem amb un ordre de 80 a 90 famílies per mes que necessiten el suport del Rebost Solidari. Així doncs, si es manté aquesta tendència, s'ha calculat que a final d'any 3.000 famílies en dependran. Seguidament també fa esment a les beques de menjador, els menjadors escolars i les diferents línies de col·laboració i d'ajuda des de Serveis Socials que tenen una exigència pressupostaria cada vegada més alta.

Conclou, doncs, que l'actuació dels ajuntaments avui dia és la lluita contra la pobresa i contra situacions de misèria i aquest fet, ja que aquestes situacions podrien crear inestabilitat social.

Paral·lelament, explica que la ciutat també pensa en les ciutats intel·ligents, les noves oportunitats empresarials o de desenvolupament tecnològic, l'ampliació o millora dels serveis públics, les possibilitats que es generen al voltant de la B-30, les possibilitats d'inversió i implantació empresarial que hi ha al voltant de l'entorn metropolitana de Barcelona etc. En definitiva expressa que cal tractar amb esforç la situació que estem vivint, però que també cal tenir una visió de futur.

D'altra banda, ens fa saber que el proper mes de maig és previst d'aprovar el pressupost municipal, ja que no es va poder aprovar a principis d'any perquè no hi havia les condicions polítiques necessàries. Expressa que aquest pressupost té dues característiques.

La primera característica tracta de la via de sanejament econòmic de l'Ajuntament de Sabadell, que, tot i que sembla difícil, s'ha reduït el dèficit. Hem passat de 3,5 milions d'euros que teníem l'any passat a 2,4 milions d'euros que tancarem aquest any. Per tant, expressa que hi ha reducció de dèficit i que s'ha ampliat el període de cobertura dels ingressos de dubtós cobrament.

Insisteix que hi ha un problema de fons a la tresoreria, ja que tenim morositat en el pagament que fem als proveïdors. Explica que la Generalitat té un deure concret amb l'Ajuntament de 16 milions d'euros, aproximadament. Ens fa saber que la setmana passada va poder parlar amb el president de la Generalitat i aquest li va traslladar que la situació en que ens trobem nosaltres com Ajuntament la té també ell amb el propi Govern de l'Estat.

Aclareix que estem millor ara que no pas fa 10 mesos quan es va constituir el Pla d'Ajust Municipal.

L'altre característica d'aquest pressupost és que garanteix que els serveis que tenim a la ciutat continuïn actius, tot i que alguns han sofert modificacions d'horaris però continuen oberts i, a la vegada, garanteixen la plantilla municipal.

També ens fa saber que va traslladar al president de la Generalitat l'esforç que estant fent les entitats de l'àmbit social i cultural per seguir endavant amb els seus projectes tot i comptant amb menys subvencions.

Per acabar, diu que ni ell, ni els seus companys dels grups municipals tenen la veritat i, per tant, entenen que tenen que ser el conjunt dels grups municipals que hi ha a l'Ajuntament, les entitats que conformen la ciutat, els que han de fer que surtin acords i que sortint línies de treball i cal que la ciutadania es senti integrada en el debat i les decisions que es prenguin.

El president del Consell, Jordi Font, agraeix l'explicació i obre el torn de paraules.

Pren la paraula el senyor Sebastià Ruiz i expressa que comparteix amb l'alcalde tot el que s'ha explicat, però que a la premsa cada cop es veuen més notícies d'ocupacions d'habitatges i pregunta si hi ha algun pla immediat per solucionar aquest tema.

L'alcalde, Joan Carles Sánchez, respon que arran del nomenament del nou cartipàs la regidora de Serveis Socials, Marta Farrés, i el seu equip han començat a treballar amb un nou pla municipal d'habitatge molt diferent del que s'havia establert fins ara, ja que abans es promocionava la venda d'habitatge públic i ara es centren més en el lloguer. Per tant, expressa que és molt important oferir el parc d'habitatges de lloguer de què disposa l'Ajuntament, així com els habitatges d'emergència.

Ens fa saber que volen provocar un debat per tal que les entitats financeres s'impliquin en tot això, ja que a la ciutat hi han molts habitatges nous que estan buits i que han acabat a mans de les entitats financeres perquè les promotores no se'n podien fer càrrec. Expressa que cal evitar el bloqueig de les entitats financeres a l'hora de cedir habitatges a famílies amb rendes determinades i s'ha d'intentar que situacions més exigents acabin ocupant habitatges pel seu compte.

Seguidament, expressa que han mantingut converses amb entitats financeres perquè cedeixin edificis que són difícils de llogar ja sigui per qüestions de proximitat o perquè són barris amb més problemes socioculturals, per tal que se'ls oferissin a famílies normalitzades que vénen de la mà de Serveis Socials i que tenen unes rendes molt baixes, ja sigui perquè estant a l'atur o perquè no tenen ingressos.

Explica que fent això s'aconseguiria poder pagar a la comunitat de propietaris, cosa que els bancs ara no ho fan, mantenir l'habitatge ocupat i evitar altres tipus d'ocupacions, així com la degradació dels barris des del punt de vista de la cohesió social.

Per últim ens fa saber el cas del dissabte anterior, on es van ocupar 40 habitatges d'un bloc de pisos que portava 4 anys construït i acabat, que no s'havia posat mai al mercat i que era propietat de dues entitats financeres que han estat participades pels impostos públics. Conclou, doncs, que si no pactem amb les entitats financeres ens podem trobar amb un cas de conflictivitat social perquè la realitat és aquesta.

Insisteix que l'Ajuntament no té la solució al problema, però que s'intenta ajudar a la ciutadania amb tot el que està al seu abast.

Pren la paraula el senyor Antoni Muñoz i en primer lloc pregunta quin diàleg tenen amb la Plataforma d'Afectats a la Hipoteca (PAH), ja que abans hi havia un regidor i ara amb els canvis vol saber si s'han reprès els contactes. En segon lloc, vol saber quins vincles es tenen amb Serveis Socials i en tercer lloc, pregunta si l'actuació dels Mossos d'Esquadra de dissabte respecte l'ocupació dels 40 habitatges va ser per iniciativa pròpia dels Mossos o va ser per iniciativa de l'Ajuntament.

L'alcalde, Joan Carles Sánchez, li respon que han recuperat la relació amb la Plataforma d'Afectats a la Hipoteca (PAH) i que van tenir una reunió amb ells abans de Setmana Santa, on es van tractar els temes que s'han explicat anteriorment i se'ls va manifestar que al maig tindrien un primer esborrany que es mostrarà i es parlarà amb els grups municipals, per tal d'assentar les bases de les polítiques d'habitatge i dels temes relacionats amb els desnonaments. Qualifica aquesta reunió com a positiva, ja que hi va haver compromisos i exigències per part d'ells i expressa que això és positiu.

Explica que una altra mesura que es va parlar amb anterioritat i no s'havia dut a terme, era la d'apujar l'IBI dels habitatges buits. Aclareix que no es va dur a terme perquè és difícil de trobar la definició d'habitatge buit a l'hora d'aplicar l'impost. Així doncs, aquesta definició té que ser aprovada pel Ministeri d'Economia per tal d'aplicar-lo. Tot i així, diu que un cop donada aquesta definició, està aprovat d'apujar l'IBI el 50% sobre els habitatges que estiguin tancats.

Recorda que dels milers d'habitatges que estan buits i que són propietat del banc SAREB, a Sabadell, només se n'han ofert 16. Aclareix que està pendent de tindre una reunió amb les entitats financeres la primera setmana de maig, d'on surti un document en ferm del model a seguir a partir d'ara i un cop parlat amb la comissió informativa, aquest document es farà arribar a tots els districtes

Respecte al tema dels Mossos d'Esquadra del cap de setmana, respon que ell mateix va estar parlant amb la Plataforma d'Afectats per la Hipoteca (PAH) igual que ho van fer la regidora de Serveis Socials, Marta Farrés, i el regidor d'Espai Públic i Policia Municipal, Cristian Sánchez, per tal que no hi hagués cap desallotjament en aquells moments, ja que semblava que els criteris que podien utilitzar no eren els que corresponien en el marc legal del moment. Així doncs, explica que els Mossos no van trobar adequat tampoc fer cap desallotjament i van mediar per fer la identificació de les persones que van estar d'acord i finalment es va declarar imputada l'abocada, la qual va fer declaracions a la seu dels Mossos d'Esquadra del barri de Torre Guitart.

Seguidament, ens fa saber que aquest matí han fet declaracions al costat de la Plataforma d'Afectats a la Hipoteca (PAH) on la regidora de Serveis Socials, Marta Farrés, ha sortit per TV3 comentant la problemàtica que hi ha amb les entitats financeres i explicant que hi ha famílies que estan en una situació molt precària.

Aclareix que la Plataforma d'Afectats a la Hipoteca (PAH) els hi va demanar col·laboració des del inici i se'ls hi ha donat sense cap impediment.

Per acabar, recorda que dels vuit blocs d'immobles que estan ocupats a Catalunya tres són a Sabadell.

El president del Consell, Jordi Font, agraeix els aclariments de l'alcalde i l'acomia. A continuació dóna pas al següent punt de l'ordre del dia.

3. Resultat del procés per a la millora, agilització i simplificació administrativa a l'Ajuntament de Sabadell

Comença el president del Consell, Jordi Font, que ens fa una breu introducció de com es va realitzar aquest procés per a la millora, agilització i simplificació administrativa a l'Ajuntament de Sabadell.

Explica que fa més d'un any es va aprovar una moció en el Ple de l'Ajuntament, en què es va decidir d'iniciar un procés per tal d'agilitzar i simplificar els tràmits administratius. Aquest procés va ser participatiu per part de la ciutadania, com també pels partits polítics i els Districtes de la ciutat com a òrgans principals de participació de l'Ajuntament.

Seguidament, expressa que es van marcar unes línies d'actuació on es van enviar unes enquestes on tothom podia opinar i suggerir millores.

Ens fa saber, que en el nostre Districte hi va haver una reunió monogràfica, de la qual van sorgir una sèrie de propostes i després es va fer un Consell de Districte on es van comentar i ratificar. Aquelles propostes es van traslladar a la regidoria corresponent i un cop s'ha acabat el procés la regidora de promoció econòmica i comerç, Montserrat Capdevila, ens ha vingut a explicar les conclusions i com s'han tingut en compte les diverses aportacions en aquest procés.

Pren la paraula la senyora Montserrat Capdevila, que ens fa una explicació de tot el procés mitjançant una presentació audiovisual.

Acabada l'explicació de la regidora Montserrat Capdevila, el president del Consell, Jordi Font, obre el torn de paraules.

Seguidament, el president Jordi Font, comenta que aquest document que ha mencionat la regidora durant l'explicació, on hi consten totes les dades amb tots els indicadors d'aquest procés participatiu, a ell no li consta d'haver-lo rebut.

Respon el coordinador del Districte, Melcior Manau, i expressa que no es va enviar, però que els coordinadors sí que tenien una còpia d'aquest document.

La regidora de Promoció Econòmica i Comerç, Montserrat Capdevila, comenta que seria convenient de fer-lo arribar a tots els vocals.

El president del Consell, Jordi Font, aclareix que s'enviarà el document a tots els vocals abans del pròxim Consell de Districte.

Pren la paraula el senyor Joan Fidel i expressa que ell va comunicar a l'Ajuntament que al carrer d'Arimon amb Creueta hi havia un mirall trencat i encara no li han respòs. Pregunta si aquest tràmit es pot consultar per Internet.

La regidora de Promoció Econòmica i Comerç, Montserrat Capdevila, li respon que creu que aquests documents de Via Pública encara no són a Internet. Es dirigeix al coordinador del Districte, Melcior Manau, per tal que li corrobore la resposta.

El coordinador del Districte, Melcior Manau, li respon que ell no en té constància, tot i que d'una manera o d'una altre li haurien de respondre.

Pren la paraula la senyora Joana Soler, que s'interessa per l'agilització de tràmits relacionats amb els canvis dels estatuts de les entitats. Pregunta quan hi ha hagut algun canvi en els estatuts, ja que per normativa s'han hagut de canviar, i si només cal comunicar-ho o també s'han de presentar els estatuts nous.

La regidora de Promoció Econòmica i Comerç, Montserrat Capdevila, li respon que cal comunicar el canvi, però també cal presentar els nous estatuts, ja que l'Ajuntament té al registre totes les dades de les entitats digitalitzades i per tant, cal presentar-los perquè les dades siguin actualitzades.

La senyora Joana Soler explica que els Estatuts han anat canviant, ja que hi ha hagut una normativa des de la Generalitat que ha durat de dos a tres anys.

La regidora de Promoció Econòmica i Comerç, Montserrat Capdevila, aclareix que cal presentar-los de nou un cop presentats a la Generalitat i aprovats per la junta de l'entitat, per tal que l'Ajuntament pugui tenir totes les dades actualitzades.

El president del Consell Jordi Font, agraeix els aclariments de la regidora de Promoció Econòmica i Comerç, Montserrat Capdevila i l'acomia. A continuació li recorda que farem enviar el document de la simplificació administrativa la setmana vinent a tots els vocals.

4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i Consell de Ciutat

Pren la paraula el senyor Juan Antonio Paleo, representant del Consell Escolar Municipal, i explica que ja ha fet arribar l'acta del 26 de febrer al Districte, on s'explica tot el que es va tractar. Recorda que ell va proposar d'adjuntar les actes dels consells sectorials amb les dels consells de districte, per tal de tenir tota la informació a l'abast.

A continuació, ens llegeix el punt que tracta de la gestió unificada dels menjadors escolars que es va parlar en la reunió del 26 de febrer i va considerar de més importància.

“El servei es realitza a través d'una empresa concessionària que elabora els menús a les seves pròpies cuines i els trasllada als centres educatius. Aquesta mateixa empresa també s'encarrega de contractar el monitoratge que desenvolupa activitats adreçades a

l'alumnat, en àmbits tant diversos com l'alimentari, la relació social i el lleure, tot emmarcat en les línies generals del projecte educatiu de cada centre.

Fa un parell d'anys es va fer un concurs per adjudicar el servei de la gestió unificada i en aquell moment es va definir com devia ser el servei un cop escoltada la comunitat educativa. A conseqüència de la situació actual, l'empresa considera que li resulta totalment inviable continuar prestant el servei en les mateixes condicions que es van aprovar en el seu moment, i ha decidit que no prorrogarà la concessió.

Per aquest motiu, en aquests moments s'està treballant en l'elaboració d'un nou plec de condicions per treure a concurs la gestió del servei de menjador. Les condicions d'aquest plec venen determinades per dues qüestions marcades per la Generalitat:

- el preu màxim del servei ha de ser de 6,20 € (actualment el preu a la gestió unificada és de 6,47€).*
- les ràtios han de ser les que marca el Ministeri (per sobre de les que actualment aplica la gestió unificada)."*

El president del Consell Jordi Font, agraeix les explicacions al senyor Paleo. Seguidament li cedeix la paraula a la senyora Joana Soler, representant del Consell Municipal d'Esports.

Pren la paraula la senyora Joana Soler i explica que no hi va haver una reunió expressament del Consell Municipal de l'Esport, però sí que hi va haver una reunió per tractar i definir les línies de treball per portar a terme el llibre blanc de l'esport. Seguidament, expressa que la definició va quedar en que finalment hi haurà una única taula on hi intervindrà tothom i serà més participativa, més amplia i més enriquidora.

Comenta que la reunió que fa referència a les persones implicades en aquesta taula, es celebrarà demà a les 19 h i es presentarà un plànol de les instal·lacions esportives municipals per part d'un tècnic. Ens fa saber que s'analitzaran com estan cadascuna de les instal·lacions, quines activitats es fan, quines activitats tenen més afluència etc.

Finalment ens informa que ella no podrà assistir a aquesta reunió, però que intentarà estar al corrent de tot el que es parli i espera poder traslladar-ho en un proper Consell de Districte.

5. Comunicacions

El president del Consell, Jordi Font, explica que en el darrer Ple es va ratificar la medalla de la ciutat al senyor Salvador Fité, que va ser l'escollit pel Districte 1. Ens fa saber que encara no se sap quan tindrà lloc l'acte d'entrega de les medalles, però que és un acte obert on es donen les medalles que cada Consell de Districte a proposat, més les tres medalles que han estat proposades per la Junta de Portaveus.

A continuació, fa esment de les obres del passeig de la Plaça Major, concretament les de la pl. de l'Àngel que estan a punt de finalitzar. Explica que aquestes obres han comportat una sèrie de modificacions en el trànsit, sobretot dels serveis públics que no

podien passar per l'eix central durant els dies feiners. Expressa que quan finalitzin les obres s'espera tornar a la normalitat.

Pren la paraula el coordinador del Districte, Melcior Manau, i ens fa saber que les obres de la pl. de l'Àngel estan a punt de finalitzar, però que per Setmana Santa van començar les del pl. de Manresa i està previst que el Passeig quedi obert en unes setmanes.

El president del Consell, Jordi Font, agraeix la intervenció d'en Melcior Manau i recorda que d'aquest tema se'n ha parlat varies vegades als consells de districte i que és important anar fent seguiment, ja que és d'interès per a tots.

Pren la paraula el senyor Sebastià Ruiz i exposa que ara que per motius de les obres els autobusos no circulen per l'eix central, es veu estèticament un espai més ampli. Proposa que es consideri la possibilitat de que això fos per sempre i que els autobusos continuïn fent el recorregut per carrers alternatius com ara el carrer d'Alfons XIII.

En Melcior Manau, coordinador del Districte li respon que estèticament queda bé, però s'ha de considerar que molts usuaris d'autobús que vénen de la zona nord se'ls fa anar des d'Onze de Setembre, Vilarrúbias, Gran Via i llavors tornar cap a Alfons XIII i en realitat la opinió general d'aquests usuaris no és compartida amb el que s'està proposant.

Torna a prendre la paraula el senyor Sebastià Ruiz i pregunta si no es pot buscar cap alternativa.

El regidor de Relacions Ciutadanes, Sostenibilitat i Gestió d'Ecosistemes, Lluís Monge, li respon que pel cantó de ponent l'únic carril que baixa des de la ronda Zamenhof és el c. Coromines fins a Torres i Bages i aquí el gir de l'autobús és molt difícil. Insisteix que és molt complicat.

A continuació, posa l'exemple de quan hi van haver les obres a la Rambla, on es va habilitar un gir a la Gran Via i els autobusos pujaven per c. de Sant Oleguer fins a Narcís Giralt. Comenta que els veïns es van queixar perquè els carrers eren molt estrets i les voreres també.

Seguidament explica que el trànsit com a solució provisional ha funcionat bastant bé, però que actualment tenen un problema greu que és el c. de Sant Pere, ja que és un carrer que comunica la zona de Gràcia (Cal Marçet) amb Torre-romeu i està molt afectat des que han posat l'autobús de pujada.

El senyor Sebastià Ruiz comenta que això passa perquè no deixen girar a l'esquerra a la pl. de Sant Jaume.

El regidor de Relacions Ciutadanes, Sostenibilitat i Gestió d'Ecosistemes, Lluís Monge, li respon que de carrers de doble sentit tant estrets no en tenim masses a la ciutat i que probablement la gent de mobilitat no ho recomana.

Tornant al tema de la supressió del trànsit rodat per l'eix central, insisteix que és un risc pels comerciants, ja que si posem impediments per circular en zones comercials es crearà l'efecte *bypass* i la gent marxarà a fer les compres en altres establiments allunyats del centre de la ciutat.

Pren la paraula el senyor Manel Sanz i opina que la gent potser vindria més i tot.

El president del Consell, Jordi Font i comenta que el tema és interessant i genera debat. Per això proposa de fer venir al nou regidor d'Espai Públic i Policia Municipal, Cristian Sánchez, en un pròxim Consell, per tal que ens informi amb més detall dels temes tractats.

A continuació, el president del Consell, Jordi Font, comunica als assistents el tema de la problemàtica de les escales mecàniques de l'estació RENFE del Centre. Explica que hi va haver diverses reunions de districte de diferents entitats amb la participació de partits polítics, de l'AV de Covadonga i del Síndic de Greuges de Sabadell per intentar solucionar el tema etern, on s'han fet moltes queixes, fins hi tot, en competències de Madrid o amb intervencions al Congrés dels Diputats.

Seguidament, ens fa saber que es tracta d'un tema de competències, en aquest cas d'ADIF, però aquesta no fa les inversions necessàries i les escales continuen aturades. Expressa que s'està intentant intervenir com es pot des del Síndic de Greuges, els partits polítics, que tenen representants a Madrid i sembla ser que aquest cop s'han compromès a presentar un projecte que esperen que sigui real. També s'ha intervingut des de l'AV de Covadonga que s'ha implicat de forma molt forta. És ella qui convoca a les entitats.

El president del Consell, Jordi Font aclareix que aquestes informacions que s'estan donant són perquè en el Consell de Districte del mes de gener es va fer un balanç de l'any i es va decidir demanar a l'Ajuntament i més concretament al nostre responsable de Districte, en Melcior Manau, que ens fessin arribar els temes més rellevants aprofitant el que ens diu el reglament dels consells de districte.

Així doncs, ens comunica una altra informació referent a la claveguera que es va enfonsar al c. de Calderón i que això va provocar paraitzar el carrer durant aproximadament una setmana. Explica que al ser una de les vies de sortida de la ciutat potser ha tingut una mica més de problemàtica. A continuació li pregunta a en Melcior Manau, coordinador del Districte, si ens pot donar més detalls d'aquesta incidència.

Pren la paraula en Melcior Manau, coordinador del Districte i explica que aquest fet va passar dissabte a la tarda i va ser ocasionat per culpa d'una canalització de clavegueram que va rebentar. Ara la claveguera s'ha refet totalment de nou posant formigó als vuit metres que la formen, s'ha fet un pou de registre nou i també s'ha asfaltat novament. Ens fa saber que des de dijous passat ja està tot arreglat i s'ha recuperat la mobilitat.

El president del Consell, Jordi Font, agraeix l'aclariment del Melcior Manau i ara ens comunica un altre tema referent als veïns del c. del Vapor, que van proposar ja fa un temps crear espais amables al barri fent canvis i restriccions de la circulació del trànsit.

Ens fa saber que aquestes propostes es van traslladar a la regidoria pertinent i es va fer una prova col·locant unes jardineres al c. del Vapor, que finalment no van acabar de satisfer als veïns.

Expressa que actualment estan en negociacions amb la regidoria per tal de fer un procés participatiu i l'Ajuntament està estudiant la proposta. Comenta que diferents partits polítics també estan informats i estan a l'espera de veure com acaba.

Seguidament, ens dóna coneixement de les queixes presentades pels veïns del carrer de Gràcia a causa de l'estat del solar de les piscines del Nagi. Explica que aquest espai on hi havia les piscines va estar derruït, no s'han fet obres i la tanca que hi ha en el solar és perillosa. Tenen notícies que des d'urbanisme s'han posat dues multes a la constructora.

També comunica que la festa popular de diferents àmbits musicals que cada any es celebrava a la Bassa de Sant Oleguer aquest any es celebrarà al Centre. Explica que és una activitat que no és gratuïta i que es desenvoluparà als jardins de la Caixa d'Estalvis i a la terrassa del museu del gas.

En Melcior Manau, coordinador del Districte, recorda que és una activitat que s'inclou dins el programa de 30 Nits.

Per últim, el president del Consell, Jordi Font, ens comunica que s'està obrint un procés de negociacions per modificar la normativa dels consells de participació de la ciutat. Recorda que alguna vegada s'havia plantejat per què servien realment els districtes. Tanmateix expressa, que s'ha anat seguint el reglament que ens orienta del que s'ha de fer. Explica que alguns partits polítics alguna vegada havien presentat mocions per modificar les normes i que els districtes tinguessin potestats en l'àmbit pressupostari o decidir factors del mateix Districte.

Exposa que valdria la pena parlar-ne en deteniment algun dia per valorar i debatre que ens agradaria com a Districte i quines aportacions podríem fer en aquest procés que s'està realitzant en paral·lel.

Acabades les comunicacions, el president del Consell, Jordi Font, passa al següent punt de l'ordre del dia.

6. Torn obert de paraules

Pren la paraula el senyor Joan Fidel que presenta la seva companya, Laia López, com a vocal de l'AMPA i també com a substituta en les diverses ocasions que ell no pugui assistir a partir d'ara als Consells de Districte.

En Melcior Manau, coordinador del Districte, recorda que la representació és personal i podrà intervenir quan vulgui, però no podrà votar.

El president del Consell, Jordi Font, li dóna la benvinguda i li aclareix que els consells de districte són oberts a tothom però, en aquest cas, tindrà veu però no vot, tot i que li explica que no s'acostumen a fer gaires votacions.

Torna a prendre la paraula el senyor Joan Fidel i expressa que es pensava que avui es tractaria el tema de la contaminació.

En Melcior Manau, coordinador del Districte, li respon que això va ser una proposta però que encara no s'ha posat a cap ordre del dia perquè ens falta la resposta del departament.

El senyor Joan Fidel insisteix que el tema que li interessa són les antenes de telefonia que ja ho va preguntar en algun dels consells anteriors.

El president del Consell, Jordi Font, li respon que ara no li pot donar cap resposta i que, en tot cas, mirarien de recopilar totes les preguntes pendents de les actes anteriors per poder respondre en el proper Consell. En aquest cas de les antenes de telefonia, si el tema fos molt complex, comenta que s'intentaria fer venir algú del departament corresponent a explicar-ho.

A continuació pren la paraula el senyor Manel Sanz, que ens convida aquest diumenge a la Festa de la Primavera que es celebrarà al seu barri i que aprofitaran per fer la inauguració del nou local que tenen com a Associació de Veïns Rambla-Centre al Mercat de Sant Joan.

Per acabar pren la paraula la senyora Joana Soler, que recorda que el dia 25 d'abril es celebra la Festa de l'Esport al Teatre Principal.

En no haver-hi cap més intervenció, el senyor Jordi Font agraeix a tots el presents la seva assistència a l'acte i aixeca la sessió de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta acta.

El secretari delegat

Vist i plau
El president